

တၢ်ကစီၣ်ဆူမိၢ်ပၢ်ဒီးပှၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်အခီၣ်

တၢ်ကစီၣ်ဆူမိၢ်ပၢ်ဒီးပှၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢဝုၢ်ဒိၣ် Melbourne ဒီး Mitchell Shire

ဆူ-မိၢ်ပၢ်ဒီးပှၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်အခီၣ်,

ဒ်န့ၣ်ညါတၢ်လံၤဝဲဒၣ်အသိး,ဘံးထီၣ်ယါအပဒိၣ်မၤတၢ်လံၤဝဲဒၣ်တၢ်ဒုးညါအကါဒိၣ်တနီၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤ ကျဲၤလီၤလၢကိၤလၢအအိၣ်လၢဘံးထီၣ်ယါတဖၣ်အတၢ်မၤလိအကတီၢ်ဒ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢဘံးထီၣ်ယါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပဒိၣ်ခိၣ်ကျါၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အဖီခိၣ်,ဘံးထီၣ်ယါအကိၤတဖၣ်လၢ အအိၣ်လၢဝုၢ်ဒိၣ် Melbourne ဒီး Mitchell Shire န့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၤလီၤန့ၣ်အီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤလီၤဆီဆီဖဲ တၢ်မၤလိအကတီၢ် ၃ အခိၣ်ထံး တနွံဒ်တၢ်ဟံၤလီၤဟံၤဒ်လၢလၢအသိးန့ၣ်လီၤ.

ကိၤတဖၣ်ကသုးအသးဆူတၢ်မၤလိစိတၢ်လၢအယံၤဒီးတၢ်မၤလိလၢတဖီၣ်ပံးတၢ်ထဲန့ၣ်ညါလၢကိၤဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ ကတီၢ်ဆီကိတုၤ၁၀တီၤစးထီၣ်ဖဲ ခံၣ်တနွံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤအကါဒိၣ်မးလၢတၢ်ကသ့ၣ်ညါမၤနီၣ်ဝဲဒၣ်လၢဘံးထီၣ်ယါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပဒိၣ်ခိၣ်ကျါၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကိၤတဖၣ်လဲၤတရံးမၤတၢ်ဆူညါသ့န့ၣ်လီၤ.

ဘံးထီၣ်ယါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပဒိၣ်ခိၣ်ကျါၢ်ဟ့ၣ်တၢ်လံၤတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဘၣ်ပးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ထီၣ်တဖၣ်ဒီး ကြးတၢ်မၤအီၤခီဖျိပှၤမၤတၢ်ဖိဒီးကိၤဖိတဖၣ်ဒီးပကလူၤဟံၤမၤထွဲတၢ်သ့ၣ် တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဟံၤလီၤအတၢ်ဆီတလဲအသးတဖၣ်အံၤအတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်တၢ်ကမၤစ့ၤလီၤကိၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအနီၢ်ဂံၢ်- ဒီးအဝဲသ့ၣ်အမိၢ်ပၢ်ဒီးပှၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်-လၢအသုးအသးလၢဝုၢ်ဒိၣ် Melbourne ဒီး Mitchell Shire ဒ်သိးတၢ်ကမၤစ့ၤလီၤခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရားစံး(COVID-19)အတၢ်ရၢၤလီၤအသးန့ၣ်လီၤ.

သန့ၣ်က့,တၢ်အံၤအကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်စ့ၢ်ကီးလၢမဲၢ်သကိးမဲၢ်တၢ်သိၣ်လိအံၤတၢ်မၤဒဲးအီၤလၢကိၤဖိတနီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟံၤဃုာ်ကိၤဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ ၁၁ ဒီး ၁၂ တီၤတဖၣ် (ဒီးအတီၤ၁၀ ကိၤဖိလၢအအိၣ်လၢ VCE တၢ်မၤလိမ့တမ့ၢ် VCAL အကျါၢ်အကွၢ်တဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤလိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ)မ့ၢ်လၢတၢ်အံၤအကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်အံၤကမၤစ့ၤကိၤဖိခဲ လၢလၢကသုးမၤမ့တမ့ၢ်မၤဝံၤအဝဲသ့ၣ်ပှၤအဒိၣ်တီၤထီၣ်ကိၤအလံာ်အုၣ်သး,ဖဲမၤဝဲဒၣ် VCE မ့တမ့ၢ် VCAL ခံၣ်တခါခါအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤအကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢကိၤဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢကိၤလီၤဆီဖဲနီၤတဖၣ်အပူၤအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်အလၢအပူၤလၢအကမၤန့ၢ် သရၣ်သမါဖဲနီၤတဖၣ်ဒီးပှၤမၤတၢ်ဖိလၢအဆိၣ်ထွဲမၤစ့ၤတၢ်လၢကိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအပူၤလၢမဲၢ်သကိးမဲၢ်န့ၣ်လီၤ.

- ကိုဖိလားအသြိန်လီမံလားစဲနီအကိုတဖန်

ကိုဖိလားလားသွန်တဖန်ကသ့ထီနီကိုလားကမေးနီကိုအပူတော်ဟံးစုနီကျဲနီလီ၊သနီကွကမေးစွဲကီးတော်မလိစိတော်လား တော်လီယံအတော်ရဲတော်ကျဲအပူနီလီ။

- ဖိသန်လားအမိအပံပုကွဲကဟုကယာ်တော်တဖန်လားအရဲကျဲမေးတော်လားအဘန်ဘျီးဘန်ဒါလားအတော်က ဟံးစုနီကျဲအဖိလား ဟံနီမုတသ့တဖန်,ဟံးဃုဖိသန်လားအမိအပံမုသရန်သမာ တဖန်လားပဒိန်အကိုလားတော်လိန်ဘန်အီလားကကွဲကဒါဆူတော်မလီတဖန်
- ကိုဖိလားအဘန်ဒါဘန်ထံးသ့ညီညီတဖန်
- ကိုဖိလားအဘန်ဒါဒါနီနီသးကွဲဂီတလားတပဲ့တဆူတချဲလားအယုထာလားကဟဲထီနီကိုတဖန်နီလီ။

ပကလူဟံးတော်ရဲလီကျဲလီတမံယီဒ်သိးဒီးတော်လားဟံးလီယာ်လားတော်ကဘန်မတော်မလိစိတော်လားအယံဒီးတော်မလိလားတဖန်ပံးတော်ဒ်တော်မလိအကတီၢ်အသိးနီလီ။

ဝဲကျဲအိန်ဒီးတော်ဃုထာတဘျးမံလားနဂီၢ်လားတော်ကဆိန်ထွဲနီကိုဖိတဖန်ဆူညါလားအဝဲသွန်အတော်မလီ,လားအိန်ဝဲ ဒန်လားတော်မလိတော်ဟံး(Learnin from Home) အပုယဲဘျးစဲ education.vic.gov.au/homelearning တကွဲ။

တော်ဂုတော်ကျဲလားခံကတော်ဘန်ဃးခိန်ရီနီဘဲရားစ (COVID-19) ဒီးကိုနီအိန်ဝဲဒန်လား ဝဲကျဲလားတော်ကူန် ဘန်ကူန် သ့ဒီးတော်မလိမဒီး (Department of Education and Trainings) ဟံးယဲဘျးစဲ education.vic.gov.au/coronavirus

ဘံးထီရံယါတော်အိန်ဆူန်အိန်ချဲအပဒိန်ခိန်ကျဲတဲလီတော်ဝဲဒန်လားတော်သူနီကျဲဘာမံမုတမုတော်ကျဲဘာအဂဲတဖန် ဒီဖျဲသးပုမုတမုဖိသန်တဖန်နီတော်တဟုန်ကူန်အီလားကိုတဖန်အပူလားကတီၢ်အံးနီဘန်. ဒ်တော်ဂုလားအမဲတော် အသးထီဘိအသိး,ကိုဖိတဖန်လားအဲဒ်ဒီးဖျဲနီကျဲဘာမံဆူကိုဒီးဖဲအတော်လဲဒီးအတော်ကွဲဒါဆူဟံးအကတီၢ်နီ မာဝဲဒန်သ့လီ။

ဒီး,လားခံကတော်,တော်ဒုးသွန်နီတခါနီဖဲနီ,နဖိမုတမုနဟံးဖိယီဖိတဂဲမုအိန်ထီနီဒီးတော်ဆါအပနီဒ်သိးတော်လီ ကီၢ်,တော်ခုန်ကနီမုတမုကပဲကဝါထီနီ,တော်ကူး,ကီၢ်ယုဆါ,ကသါတလားကသါ,နီအုန်ထံယွဲ,နီတော်အစိဒီးနီလွဲ ကွဲတော်အရီၢ်သ့ဟါမံအခါ,နကြားမဲကွဲနသးဖဲခိန်ရီနီဘဲရားစ(COVID-19)အတော်မလိ ကွဲအလီၢ်အကျဲဒီးအိန်ဆိး ဘန်လားဟံးနီလီ။

တော်အံးအကါဒိန်နီမဲလားတော်ကဟံးပကိုအပူတဝဲပူပူဖျဲဖျဲနီလီ။

ဖဲနမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအအိၣ်ဟဲဒဲဒဲလၢဝဲကျိၤလၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးပုၤကူပုၤကညီ
အတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ် (Department of Health and Human Services) , အဂီၢ်န့ၣ်လဲၤအိၣ်သကိး
dhhs.vic.gov.au/coronavirusသ့ဝဲဒဲဒဲလီၤ.